
PROTOKdL NTX)(XV/20L3

z Sesii Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 26 wtze(nia 2013 roku
w Sali Konferencyinej Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - przewodnicz4cego Rady Gminy

Obrady rczpoczgto o god,z.9:00, zakoficzono o godz.10:15

Stan osobowy Rady - 15 radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecno6ci uczestniczylo 14 Radnych.

- lista obecno5ci stanowi zal4czrikdo protokolu.

- nieobecny : Radny Pan Eugeniusz Wierzbicki

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

L. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy
2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy
3. Pani Zd,zislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
- lista obecno6ci stanowi zal4czrik do protokolu.
4. Pan Tomasz Wggrzynowski - Radny powiatu Dzialdowskiego
5. Mieszkaricy w osobach: Panowie piotr Rydel, Arkadiusz IGupirlski, Henryk
Wi6niewski oraz Sylwester Kasprowicz

Ad. 1i2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

obrady XXXV sesji Rady Gminy Rybno otworz yl o godz.9:00 pan Marian Ligman
Przewodnicz4cy Rady Gminy. powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwieidzil,
2e po sprawdzeniu listy obecnosci, na sali znajduje sig 12 nadnych, co stanowi
kworum niezbgdne do podejmowania pra*omo.rry.i, uchwal.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad.

Porz4dek obrad
1. Otwarcie sesii
2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad
3. Ustalenie porz4dku obrad
4. Przyjgcie protokolu z X)OflV sesji Rady Gminy Rybno
5, Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej nalata 2013-2020,
2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2013 rok.
3) 

_wyra2enia 
zgody na sprzeda2 nieruchomo6ci w drod.ze bezprzetargowej.

6, Wolne wnioski i zapytania.
7. Zamkniecie obrad.



Przewodnicz4cy przedstawil porz4dek obrad, kieruj4c zapytanie o propozycjg
zmiany porz4dku obrad.

Wobec braku uwag i wniosk6w do porz4dku obrad, pan Marian Ligman _
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie porz4dek obrad:
Rada Gminy w glosowaniu jawnym ,r" uri"*o*y sklad Rady 15 Radnych w
:L::1or.i--1_2 Radnych, jednoglo6nie 12 glosami ,,2a,, przyjgla porzEdek obrad
XXXV sesji Rady Gminy.

Ad.4. Przyjgcie protokolu z XXXIV sesji Rady Gminy Rybno

l:z^:Il/gdnic3cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu zX)C(V sesji Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji. pan Marian Ligman _
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie protok6l z XXXIy sesji Rady G"miny,

Rada Gminy w glosowaniu j"yiyl na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
ob_ecno6ci 12 Radnych, jednoglodnie glosami:
-12 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sig,,
protok6l z XXXIV sesji Rady Gminy pruyjgla.

Po glosowaniu nad przyjgciem protokolu_z XXXIV sesji Rady Gminy na salg obrad
przybyli Radni : Pani Marzanna Borkowska i pan Karol 26raflski.
Stan osobowy Rady od tego momentu liczyl4 Radnvch.

Ad.5. Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

Plzewginilzaly Rady odczytar projekt uchwary. Nastgpnie poprosil o zabranie
glosu Skarbnik Gminy pani4 Zdzislawg Kanicz.
skarbnik Gminy - Pani Zdzisrawa Kanicz wyjasnila, 2e w dniu dzisiejszym dokonuje
sig zmiany dochod6w i wydatk6w.
Dochody
Dochody gminy Rybno w roku 201'3 zwigkszono o kwotg 'r.4g 672,00 zl i po zmianie
wynosz4 27 57 6 592,60 zl.
Wydatki
Wydatki gminy Rybno w roku 2013 zwigkszono o kwotg gg 672,00 zlipo zmianie
wynosz4 24 404009,75 zl.
Przychody

lT_rl^U^d11(yolne Srodki) zmniejszono o 60 000,00 zl i po zmianie vlTnosz4
1 015 000,00 zl.
Rozchody
Planowana wysokosc rozchod6w po zmianie w 2013 roku wynosi 4 'r.g7 sg2,gs zr,w
tym:



- splata pozyczek zaci4gnigtych z Banku Gospodarstwa Krajowego (refinansowanie)w wysoko6ci 3 287882,g5 zl,
- splata poLyczki z WNOS w wysoko5ci 100 000,00 zl,
- splata kredyt6w w wysoko5ci-SOS ZOO,OO zt.
tinansowanie def icytu i przeznaczenie nadwy2ki
Nadwy2kg_bud-2:!1 gminy w \4Tsoko6ci 3 172Sg2,gS zl orazwolnesrodki wwysokoSci 1 015 000,00 zl przeznaczasig na planowan4 splatg treAytO*i poZy.zetw wysoko6ci 4 187 S82,gE zl.
Kwota dlugu
Planowana kwota dlugu na koniec 2013 roku wynosi 4 g14 256,192t.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.Glos w dyskusji zabrali
Radny-Pan Andrzej Kornacki zaptar: ,dochody gminy zzuigkszono o 14g 672,00 zt, zczego utynika ta kutota?',
skarbnik Gminy - pani zdzisrawa Kanicz odpow iedziara: ,,ktuota ta pojazo*a sig atztttiqzku z decyzjT wonundywymiitt*o-u*"itiirii'n, driot 801. oiutiata i ioychouanie,
:::I::i" yysty .docrloiy i, tty(tki ,u ,uy,itiia*u ioi,oort,"r;*;;;,;r"'iir'"'io^o,
lf:,::":::..^:,:!:zeniu 

utegty dochody i u,yaai<i ,, nyr'noeJ-'ii,o'(,ri"ri"ir,*i,,.* irryrl,vvoJeu'ody z przeznaczeniem na optacenie sktadki ni uoezprcczenrc zdroT,,tne z bud2etuparistuta na osoby 
"r*r,::.::: __?t 

rymotieiy zi'ss.d,oodi iryryt""ii"irriay 
"przeznaczeniem na dafnansouanie zakupi podrgcin,,aut dta uczn iztt tu ramach ilzqd.ou,egoprogramu pomocy uczniom,u 2013.r. _ ,,Wryrazoka szkolna,,. nrigtr'lr";i-);;AZ 
"10000,00 zt dochoitv,"tyy_,:, 

-lr"o;*";;i;irkanin z L)rzrdu t,toniotui**ngo.Opr1cz tego s4 zzuigkzenia i priesunecia *iga"y pi*grnyomi zo dochodach.,,

wigcej pytarl nie wniesiono w zwi'zku z tym, przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg ipoddal projekt uchwaly pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustar4/owy sklad Rady 15 Radnych wobecno6ci 14 Radnych, jednogioSnie glosami: -"'
-'t4 - ,,2a,,,
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych sig,,
podjgla uchwalg Nr XXXv/47fl3 w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy
Finansowej na lata 201T2020.
Uchwala stanowi zal4czrnkdo niniejszego protokolu.

Przewodnicz4cy Radv od;zf11l projekt uchwaly. Nastgpnie poprosil o zabraniegtosu Skarbnikbminy nani4 Zd.ziitawgK";;;. 
*' '

;1r;iffir#5.y#snila, 
2e w dniu dzisiejszym dokonuje sis zmian nastspujqco:

zwigksza sig dochody bie24ce z dzier'awy obwod6w rowieckich o kwotg 14r,00 zr.

Dzial 600 Transport i l4czno6d



Zvngksza sig wydatki 
laiatloir3;aotacjg celow4 w wysoko.ci 1g 900,00 zl _ pomocfinansow4 dla powiatu Dzialdowskiego .,a' 

_realirucjg w 2013 r. projektuinwestyclnego pn. ,,Remont drogi powiaiow eJ ru tzz+N i.. p"*. c.".,o-olnyur,o_dr. woj. 538 na odcinku .od Jlrzy2owa.,tJ , aroga g_i".i Jo ,it"i.o_ros.iKopaniarzedo przqazdu kolejowego w 
"r. 

R;;";"
zwigksza sig wydatki bie24ie *'*yror.#i-iisoo,oo zr na zakup materiar6w iwyposaZenia oraz zakup uslug pozosialych.

Dzial 710 DzialalnoSd uslugowa
zwigksza sig wydatki biiz4r" w wysokosci 5 000,00 zl z przeznaczeniem naprzygotowanie projekt6w o. warunkacir zabudowy przez Dprawmonego urbanistg,na opracowanie geodezyjne i kartograficznu. '

Dzial 750 Administracja publiczna
Zwigksza sig dochodv 6iuZ4* w wysoko6ci i1 500,00 zl z tytnhtr62nych oplat wUrzsdzie Gminy i odsetek .g sr.ari,J"g'";ir.d ;;,r;fiffi i:Jl;*.zwigkszenia wydatk6w w,,pozostarej ariurur.,osJ)'* wysokosci 1r. 000,00 zr nazakup material6w i wyposa2e nia oraz zakup uslug pozostatych.

Dzial 754 Bezpieczefrstwo publiczne i ochrona przeciwpo2arowa
Dokonuje sig przeniesien ia migd,y paragrafami wydatk6w bie24cych w rozdziare
"ochotnicze stra2e po,arn"' * *y*tos".i s 0d-0,00 z! z przeznaczeniem na r6znewydatki na rzecz os6b fizycznych.

nzial 756-Dochody od os6b prawnych, od os6b fizycznychi od innych iednosteknieposiadai4cych osobowosci prawne; 
", 

i" *yi"r[i )*iq; ;i"h ;r#fi]Dokonuj sis zmniejszenia, dochodow 
'i' *fr"riJJ-i6 000,b0 "i; ty;i;;;iy*u- -podatku dochodowym od osfb p.u*"y.f,'o.u, ,*i!xsre.,lu dochod6w w wysoko'ci55 652,00 zl w podatkach i oplatich.

Dzial 801 O6wiata i wychowanie
Zwigksza sig dochody i wydatki w wysokoSci 4g 501,00 zl na podstawie Decyzjiwojewodv warmirlsko-Maiurskiego rt, iiiioll z dnia 17 wrzesria 2013 r. zprzeznaczeniem na dofinansowanie zadari z zakresu 

,w^y^chowania przedszkolnego(dla oddzial6w przedszkolnyc' * *yrotos"i-itzn,oo zr i dra przedszkora wwysokosci 10 350,00 zl) na okres wr .""iirt_puzfrziuli*. ZOtZr.w Zespote Szk6l zwieksza,sis 
9:.F9y bt";;;;';;;;.kosci 6 48O00 zt w tym:-pozostale odsetki w wysoko6ci 1, 000,i)0 zl, r -

:?:::oy .. TjT". * *yr:y::l 5 480,,00 zt z przeznaczeniem na wydatki bie24ce-zakup material6w i wyposazenra.
W Przedszkolu
w Rybnie zmniejsza sig w wysoko5ci 3 56000 zl dochody z tytulu oplaty zaprzedszkole or az wydatki z tytuiu zakupu -.tu.iutO* , wyposaZenia.nonl{tg d:k-o'. lu sig przeniesieni u iiga"y purugr"tur't wydatk6w bie2acvch wrozdziale ,,Szkoty podstawowe,,, ,,Gimnazjuini i;;L:.;"*;; ; G;;;.i;;[br9jo ona wynagrodzenia i pochodne, delegacje, ,ut"p ,rrt,rt pozostalych.

1



!1n1n4sza -sie 
dotacjg dla Niepubricznego Gimnazjum Hartowcu w wysokosci31,565,00 zl.

Dzial 851 Ochrona zdrowia
w rozdziale,,przeciwdziaranie alkoholizmowi" dokonuje sig przeniesienia

Xi*il.?:24cvch 
misdzv parasrarami w wvsokosci zooiio "l'n^'r"l"i "rr"g

Dzial 852 Pomoc spoleczna
Zwigksza sig dochody 

-i, 
wydl*i w wysoko6ci 99,00 zt na podstawie Decyzjiwojewody warminskt-Mazurskiego N.'i;7l'is z dnia 9 wrzesnia 2012r. zprzez.naczeriem na oplacenie sruiaki na ulezpieczenie zdrowotne z bud2etupafstwa na osoby uprawnione.

Dokonuje sig przeniesienia wydatk6w migdzy paragrafami w rozdziare,,osrodkipomocy spolec znej,' i ,,pozostalej dzialalnosci,, w'wysotoSc i 709,00 zl

Dzial-854 Edukacyjna opieka wycho wawcza
Lwleksza sig dochody t,yfa"t5i w wysoko5ci 24g2g,00 zl na podstawie Decyzjiwojewody warmirlsko-Mazurskiego Nr ts+/ z0lz z dnta 4 wrzesnia 2073r. zprzeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podrgcznik6w dra uczni6w 

", rumuchRz4dowego programu pomocy uczniom w20i3r. _ -noypru*ka szkolna,,.zwigksza sig wydatki * *yrokos.i 7 s00,00 ;-;'p;;eznaczeniem na dofinansowanie
lor.nocy 

materialnej dla uczni6w (20% ud,zialu wlasnego).
Dokonuje sig przeniesienia wydatk6w w p*"gtii.-,,e2+0" w wysokosc i 1,950,g0 zr.

P_ _zial 
900 Gospodarka komunalna i ochrona 6rodowiskaW dziale tym zwigksza sig- 

_ 
dochody ir,*"rty.yyr," w wysoko5ci 10 000,00 zlplanowane do pozyskania z lJrzqdu V*rr"ft"i^rJtiego i wydatki inwestycyjne wwysoko.ci 15 500,00 zl dl.a, zadaia pn., ,,popra*a estetyki wsi Rumian _ budowapgtli - zatoki autobusowel .

zwigksza sig wydatki bie2Ece w rozd.ziale ,,oswieflenie ulic, plac6w i dr6g,, wwysoko5ci 24 368,0021na zakup energii i zakup uslug pozostalych.

Dzial 926 Kultura fizyczna i spo*
W rczdziale ,,Obi_ekty sporygwe,, dokonuje sig zmian nastgpujqco:- zwigksza sig dochodv bieit4ce * wysokos.i 3000,00'zi"z przeznaczeniem nawya3$i biel4ce (zakup uslug porortutyi;,
- zwigksza sig dochody mai.tkowe * -yrokos.i 35 000,00 zr - dotacjado pozyskania
3-Departamentu Sportu U':zgdu- Varsrattowstiego Wojew6dztwa Warmirisko_Mazurskiego w Olsztynie 

.dla iadania i"-"rf.yi.,""go pn. ,,Remont i przebudowastadionu sportowego w Rybnie,,, r -r '"-'
- ooKonuIe stg przeniesienia migdzy,paragrafami wydatk6w w wysokosci 2 050,00 zlz ptzeznaczeniem na zakup uslug zdrowotnych i zalup uslug pozostaiy.; 

- -,
W rozdziate ,,pozostata azialalno.c- r-"i"j;;l;;;datki inwestycyjne dta zad,ania,,Place zabaw na terenie gminy Rybno,, *;;;k;Ji5 000,00 zl.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.



Glos w dyskusj i zabrali:

*i:l*" -"lgzei.Kornacki 
zapytalz . ut dziale 900 Gospodarka komunalna i ochronasroaou'tsKn zu't?ksza sig zoydatki bieiqce na o6utietrenie ur.ic u, u,yskokftci z+ saa,oo zt. czyzu,t€kszenie tei koofv tL,anikn zp ztLtiqzku ze zzoigkszon4 ilo1ciq lr;:p ;6rr*;;;;;r;;;;Kotejna sprau,a - zo dziat,e 7s4 ';;rpi;r;i::;,,;";;;"rr* 

t ochrona przeciwpo2arou,a
zmniejsza sig utydatki mai4tkoue to toysokoici 20 00d,00 zt dotycz4ce ,oaonkiuao)i,i n*rryOSP ut Hartoucu. po raz tcotclny,leian jest przenoszono i i,ri,y*orzysirrr. jri ,,,ygaa,syfuacja odszkodozLtania za remize ?,,
W6it Gminy - Pan Edmund. Ligman odpowiedzial:, , ztuigkszyliimy kuotg naoiuietlenie zgodnie z planem. leieli zil chodzi i'n,,otg 20 000,00 zt na projekty, to bytoylrTbro!: !:. i:5" zoykonanie. Do dntl drist"lrlngo sytuacJa ta jest jeszcze nierozstrzygnQta. Ministershoo Transportu u,ydalo decy"zjg zp spraT!,rc u,wtaty odszkodotoaniaprzez urzqd Marszarkouski. w chtr)ili obeciej czekaiv'na decyzlg urziiu u^iiritr"i.*arg"ur tej kutestii. Procedura u Ministershu.ie iryrytp*i, jest zakortczona. Kurota 20 000,002tbylq i jest przezmczona na ?rzygotouanie prgigt ity i irlit ,t u*y n "iy*ii-* iii.e **,bo nie ma jeszcze loknlizacii, gdzie eu,entuainii budynek ten miatby zostat zuybudouany.,,

T{:................d1I-P:n Tdrzei Kornick i zapytatz,, irir'fiipi, *udy toydana zostata decvzia
llyjsteStutn Transportu i czy jest moilittoit odu,otaiia iig ?,,"w6it Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial: ,, decyzja Ministersttoa dotarta donas,rl.ybieqtym tygodniu. Natomiist oa *aiaei decyzji mozna sig odtoota(, ale nie zuiem cozrobi Urz4d Marszatkozuski" .

Wigcej pytari nie wniesiono w zwi4zku z tym, przewodnicz4cy zamkn4l dyskusyg ipoddal projekt uchwaly pod glosowanie. '
Rada Gminy w glosowaniri 

lawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych wobecno6ci-14 Radnych, jednogioSnie glosamir - "
-'1,4 - ,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych sig,'

fffl:n:.n*"Ig 
Nr Xxxv/a8y'3 w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na

Uchwala stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

o_:::::!:::l:.y RulI odczytat.projekt uchwaly. Nastspnie poprosil o zabraniegl-osu w sprawie projektu uchwaly pan W6jta .
w6jt Gminy Pan Edmund Liqmal wyja'nil, 2e pan witkow ski zro2yr wniosek owykupienie i zagospodarowanie f9g m2ierenr, p.ryt"gu;a.ego do jego posesji.

Nastgpnie Przewodniczacv Rady otworzyl dyskusig nad projektem uchwaly. wobec

:*'.i:f::* 
Przewodnicz4cv'zamkn4i av,n r;e'i poaaai p.o;utt olii"rf poa

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych wobecno6ci 15 Radnych, iednogiosnie gto"rrr,ii - " -

- 14 - ,,2a" ,
- 0 - ,,przeciw"
-0 - .wstrzymui 4cych sig',



podigla uchwalg Nr nxv/49y'3 w sprawie wytt2enia zgody na sprzeda2nieruchomo6ci w drodze bezprzetariowei

Y"_hy3ll stanowi zaL4cznkdo niniejJego protokolu.
Ad.6, Wolne wnioski i zapytania.
Glos zabrali:
Przewodniczacv Radv - pan.Marian Ligman pow,iedzial: ,, do biura rady wptyngtaskarga pana ai*odtrsri xrupitiskiego 

", 
i"iilri*g{iidit Gminy. po 

fakcie, kiedi skarga domnie dotarta, popros*em o jej dasticzenie Radnym a nistgpnu przer;;;i;;'iiltJiot 
"rr;nKomisji Reuizyjnej i prau,nika. Syrlutalest ,,irionq.tini.' Skiga musi 

"ootrt 
,i[pot ro*pod utzglgilem zasadno'ci 

ryTr, i<oae. cmtny. iie'zoiem na jakim etapie sprazoa ta Je$ ulKomisji Rezoizyjnej, natomiart.do *iir ri, aitorto lrrrro opmn radcy pratonego. Spratoa tamoie zosta| rozpatrzona na korejnej sesji, o terminie kirel ion Arkadiusz x*p"nrii rortoni,poinformouany."
W6jt Gminy Pan Edmund Ligamn powied zial: ,, intoestycji, kt6re zostaly zaplanoutanena 2013 rok zmierzaia ku koricozui.'zakoriczylig n*oii dorhu na aiayticu sz*oryPod.stauowej zo Rumiinie. ,okortrzono-iudoi,ii piiii outoausoriri'-i i"iri-ii''irlnuxasobotg nastqpi uroczyste oddanie inu,est1cji.'W' urorryri.e;i 

'";;;;; 
,r:r;m'i/' u,ieluznakomitych go6ci, dzigki kt1rym inwestyrii t, *ogio dojii do skutku m.in. starosta ,

Y":t!.ttk wojewddzttoa, pan lirinister. fi k"trrtu;,;T;'nastqpit odbitr intoesfucii 7t, postactchodnikdur, zo KosreIetokach poz,stata mtoczt o r"nA",rorri.-y'riiiro*ilrrli"i|i)!"rr, ,,,Rybnie - etap I. Nadal piszemy zpnioski na pozysknnie irodkiu, ,, ,,8;; i"p"iiri"grf, ,,,Dziefi Dziecka,,, zoniosek do Lokalnej CipV " 
O 

"irir"ia o 25 000,00 if, ao, StorZrty, aoMars zatka Woj e ut6 dztzo a.,,
fj.adny ; Pan_Bogdan Koqlftrfi powiedzia!:,, panie W6jcie, potoiedzial pan, zeintoestycje zostaly zakoficmnelu!.pliegaiq i"ir"'2Uii;r.rig.jesiei, mieszkaricy na tymnouy osiedlu znouu bpd4 sie \ii lak ian'arie mamy kostkg,' it6rq irWitir*v"! z*"qdv
lr6y m.oiyta by chodniki potoZyt. 1o* u,yglaio-iyiuacja odand.nienin koto panstuta
Grabowskich i Grasnk?,,
w6jt Gminy Pan Edmund Ligamn odpowi edziar: ,,pros4 pana toiem, ie ta kostka yst,ale na dzieri dzisiejszy nie maiy !y"j :]tV prnronifi. C-o do odatodnienia _ jestem porozmowic telefonicznej z Panem Cichickii.'Dzno*tei ut poniedzialek, zue u,iorek byla
!i.r-i*,iVb:"r:,1y !gl6u,nery irupestora, pa" Cirnor*i-iozuiedziat, 2e tp czzoartek sis z namiskontaktuje. leieli do cztoartku,sig ni odenpie, to to6tolias bgdzi;;y)i"r*"i)^lrin^tt
organy Scigania i nadzir budowlany.,'

Po udzieleniu odpowiedzi 
. 
W6jt Gminy pan Edrnund Ligman w zwi4zku zzaplanowanym wcze5niej wylazd,em,op"slif poriJr"nie Rady.

Radny Pan Marian Granica 
.powiedzial: ,, chce zglosi(, jako roniosek - chodzi mt oodcinek drogi Rybno-Tuczki a a!fuaarlte 

" 
poio;:r;.';;;";1u2 uzupetniane, ale po deszczachmateial zostat ruyptukany. proiba ieby coi z W ,roiUit )-

l(adny Powiatu DzialdowskieFo.. 
1"" f91"r, Wggrzynowski powiedzial: ,, to|rodpolitykdu krq24 propozvcje riku,idacji gimnazjdto. z tegi nic nie bgdzie, gimnazja nie bgd\,!.:.::!:_r:,*t 

. Mduis .o tym, zebyaiteV^erii, 
"[ *ipr*nieri zp bud2ecie na 2014 rok og'mnaz|um i roarunkach, iakie tam panuiq. Planui4i pieniqdze zu bud2ecie na 2014 rokutozglgdnijcie rozbudozus iej szkoty I:b iri i;;;;i;;"lr" rrr*nkon, bezpieczeristtoa w te1szkole' Kolejna sprauta to zaproszom paristwa'na ,o,ro, ,riigol obotoiqzkdzo gminie, pamigtatiskqd ruziqi na te obowi4zki pieni4d.ze ,yU a"i^t.-n'irroslo odbgdzie sig 14 paldziernika o



godz' 17:00 ut.restauracji ,,saitezianka". Go ciem specjalnym bgdzie pan senator stanistautGoryzyca. Celem debat jest to, aby nasi politycy, ki6rzy truorzq pratuo mieli kontakt nsr,olczeytsjzoem Aby tutorzqc praruo i prrriorulir"coraz zrigcel oboi,ia"ia", l*1ir,-po*ig*tiskqd uziqd na te oboroiqzki yieniqdze, .'
Soltys wsi Rybno - pan Henryk W-i5niewski powiedzlal: ,, co z imuestycjq na ulicy
(6n.ei,.Wt.fla.nozoany chodnik i droga. Kolejna spraioa to u,orki na e*Ua, ii"'lniili *iot 14dozoiedziet co6 zo tej sprazoie.'
Radny Powiatu Dziardowskiego - pan Tomasz wggrzynowski odpowiedzial: ,,
?d:oi:" .r:! 

dr:q, ry::r!!q rywlntln lai i.u1 rozstrzygni4ryTa modernizacjs i4 ar"j)k*rttnu'estycji to okolo 500 000,00 zr. Gmiia ctoktada tytii si,, chocmi utczeiniej byta dekraracja,2e dotoiy toigcei. Starosttto nie zrezygnozoalo z"te1 imu,estycji. W 2014'rok p,tonr1, ,rgurykonanie te j inzuesty cji.,'
Radny - Pan Bogdan Kopaiski wskazal, Le
odbiegai4cy od ustalonych warunk6w. Smieci
nieodbierane.

odbi6r Smieci nastgpuje w spos6b
z niekt6rych posesji s4 w og6le

P.rzewodnicz4cy Rady Gminy _ pan Marian Ligman wskazal, Le jegodoSwiadczenia w zakresie odbioru Smieci s4 pozytywne,natomiast to nie oznacza, Zenie naleZy interweniowai w tej sprawie do organizatorOw.
Radny - _Pan Andrzej Kornacki powiedzifl: ,,chcialby zautoa2yi, 2e zo przypadkusegregacji imie,ci, chodzi o fl,yual .utoinl zdaniem jrma K6ua poriirno-poapi[oi"r_"*s
z ka2dym utlaicicielem posesji, utuaiam, i:e poa,inno srg d.42y6 do irrgui;*,;;-;;'il ,p*o,ywracalsc reslfr do zto2onej skargi, chciarbym prosit pana pizetoodniclz4cego, ,iy iirrll*"r1iprrez praunikurr, Rada otrzymata zoszystk{e opinie i mt4czniki.,,

e1gdnig:Acy Rady - pan Marian Ligrnan odpowiedzial: ,,opinie bgd4 potrzebnedl':: K?*.bi,i 
:ttoizyjnej i prau'nikn. rezeli zil chodzi o'mtqczniki to zo'intere,sie iuLii,arrgoskarge.iest, d?laczyt uszystkie 

_euentuarne zatqczniki, to jit nie do mnie to pro'ii^t toi-zadaniem bgdzie dostarczenie Radzie opinii. w kuesiii um6u, jaku fria i6ui"poo,innozautrzet mieszkaicami ' . . Firma .KoMA zobozt iqzann ay[a ai zatoarcia ukor,y ,,,Dziatdurnzczyznq". W tym wypadku potuinniimy iqdof u*on y , ,,D zialdozuszczyznq,,, boto ,,Dziatdoutszczyzna" od nas ie imieci odbiera i ;iai zapkty" .

ladnv ; Pan Andrzej Kornacki.odpowiedziar",dzigi<u1g za tuyjasnienie i sprostotoanie.,,Pan Arkadiusz Krupirlski powiediial: ,, po pienos'ze izrgt<u1i'ranu pui{uoiirir*u,
2e skierowal te skargg *o *::.1!,y!y,. 

1*atrga.t:1est u,yrorr* mo1e1 ostatecznej desperacji.

"t::!,r.Y,:,f:_r:::y:tko, 
aby 

ryom1c 
cminie u,vii( z hoariq ze sprazoy, kt6ra toedtug mnie ysta.bsolutnie przegranq, pottoierdzona 

.dzooma- prazoomorry*i u,ynikomi, 2e Gmilna me ma
,z7lneSo 

tytulu pr_aunego do 
lch dr6g, o ktlirych to s*orgl mdu,i. lrrt tyit o parn rotaJni*, ,kt'rego moina skorzysta.. wystarciy pojei*i trorq iu ki"*niu tiurnff pri"-"ir**n.

Nastgpnie spojrze' ut prau'o na.ostainim'p.rzystanku'pubricznym i *br:,rrii';;gg)i't *r1Gmina m&oi, kt6rq opisuie al,pisrlych 
.i 
pig:"f n1 iapie 

1e1 przebieg, A paristtpo zobaczq,

:y--:-r,:,f:::: t'So r.rlVlnnty.istnieje_jakakottoiek droga." i,tasqpni7 purlri"ir"iiioo *,mtn'crc grantcg pozoiat itau,ski_gmina Lubatua i zobaciyc.ie, po )r^ru1' ,trlnii ir"gg,"ktir^schodzi ilo mojego gospodarsal,f, ryt*o, 1o* 1"2 jo",iiizrarcm mtnrccre grantcg potoiatu i
Yli,v^:.!"!:: tySo. t1 

loga, kt6.m is.tnieje i o kirej sis m6u,i mieszkafitom, i,1e:st arogq

Y!!1r^1i],-l!_o: 
to F1t d.roga:a.te:nie innej gminy i Gmina nie ma d.o niej'znaiyri proo,,pozz,oLen na korzystanie z niej. Ona przebiega pizez teren mojego pryn rirrgo fo,ti,o*o.

2?Yyr!r!ju. fotografcznq dysponuje r6u,iiei' Starost oo, kt*i ,rirti"r1, ion' no-t ror.Widat, r? 2adnej drogi nie ma, ire jest traura i kortczy sig to bagnem, ,, iarr'- ii'iy"*onu,ej66, a droga ta nazyua sig ISS 
'SSN 

i czy 1a main ,ir1g, ,"y Gmina, patistzou trudno



bgdzie 
.doj56 

ut r1lnych dokumentach, dokumentach ktdrych pozoiedziano, iz s4 zatqcznikiemut moim interesie. Te zat4czniki sq u Gminie. To sq iisma W6jta, to ,q ;r:y;;rt-iqaoro.Najprostszy arg,men, n f(fgcnat i zobaczy'. zroiil' to ju; rtjuuo,ta,,p;;i;t;t;"r,rg"
*bgo*,-mam protok^t, y !<[6rym jest ztpiiane _ irog, ,n ma. Zrobit to r6atniei pan
Karbowski. W 2006 roku, dekgou,any przez pana Wdjn"i.tli ,t",Urarit-2" i*i)lir"*, . W200.9 

,roku 
s4d Rej:noay 

,ut 
Dziarioatie 

.u, czasie ighazn zrt postgpozuaniu ut sprawie ozasiedzenie, stutierdzit, iz drogi nie ma. rak Gmina moii info*oi,ot {trir,g,"; ar[g, bvt, ijest' ledlcie Paristtpo i zobacicie. I to tak Jest, ie jak sig.poxaze nast€pnq drogg u., pozuiecie,]:r:*ry,to droga jest, ale to nie jest_n aiogo . Zobnr"i* na mapie, ta droga to jest dziatka167' bytem z ta sprauq u pan1to wilbrandti, szczatortskiego i su',iniarskie{o. priponou,atem
proste rozutiqzanie, utvstarczy toylqczyt z ruchu ten fiagment. c*iii p"ifi"i, tyt*"
1*r,::!r^.-!:9::::l ,u,ytq1zeni1 fras'minn, droga ,oit oo,u1, numer. sktada sis na mnieaontestenta na pohcJ?, jestem,iciqlny,,ie starciam znaki przy drodze, do kt,rej nie mam prozo.
! Grryirya.iakt1 ma prazua? Wyroki s.qdute 6fu1fiq u,yrainie,- iadnego tytulu pratonego nie ma.Tyh^tt' jaki chciata Gmina i 

.starosttpo uzyskai,'to irzez zasiedzeiie."sqa oian itl;n*sek ozasiedzenie i starosrroo miaro odzoagg zapiacit mi za postgpozuante i pozrriedziei, 2e nie ma nicdo tej sprauy. sktadalilmv .uniosii to' obliczu zobozoiqzania, bo Gmina ztozyta iniosek okamunalizacjg. Nie udato 
-sig. 

Teraz zrzucilo rzecz na'Gming, a Gmina podiinuie zoalq imnie atakuje. \ sw tylko rozpa.czthuie bronis. przyjeidin *upii, wii lir{i" iiil' o'L*irom6ui, 2e utczeiniej czy p6'niej to skoryryryltzuje. fo tuk sig postgpuliZ U6u,i sig'dzLo,r"ynn,
kt6ra nstala pogryziona na pryuatnej dziatce, pryu,atnej nieruchomo,ci, mdrecie chodzi(, bo
lroga iest drogL gminnT. Zastaruiu,cie sig . pan turgieiezuicz m6tui, ie moie jej nie h1f, alejest na mapie. Nie chodzi o to, co jest na mapie, tylko io jest.,,
Prz,gwg{nic-zecy Rady - pan Marian iigun odpowiedzial: ,,kilkakrotnie mapodkreilit, inby pojecha1 zobaczy| ten teren, my6lgi in Komisja Reroizyjna 

"iryii1",-r", ty*zrobit" .

Radny - Pan Marian Granica powiedzial:,, pozttiedzial pan, Le potttolane prrez pana
o.f!],Yr.rorurrnriaty sig, 2e tei drogr nie ma. Czy byly to snoierdzenia'ustne, ,ry'"o*ort rop$mrc!
'Pan 

Arkadiusz Krupifiski odpowiedzial: ,, mam protokoty, zoyroki sqdotoe.,,
Radny - Pan Marian Granica powiedzial: ' ,, oilno1nie" ps6zo, turacaiqc do tego
yeszcry2liyegl pypadku to uutaiam, i:e rle pan m6uri, 2s na poseslt moina robit co sig chce.ky miaty byt uttriqmne, albo mie(. zagrodzenie.,'
Radny - P1 Pio! Gurgielewicz powiedzial: ,, toedlug mnte to tej drogi fzycznie niemn. Pan m6ai, ie Gmina nie ma akti tolasnoici. kto wobic tego u,pislany l?si i" iroia"rrligruntu jnko wta6ciciel? "
Pan Arkadiusz Krupifiski powiedzial:,,tttykrellone iest Starostzuo,,.
Radny -.Pan_Piotr Gurgielewicz,powiedzial : ,,a u,igc to jest nadal analizoz,anc. le6li pan
Krupirish mtirui, ie Gmina, skarb panstzpa nie jeit u,pisantl, to kto iest t.isana zu
doku mencie 

-eru 
ide n ry j nym gru n t u, k tore s q n aj zo a inie 

1 sze ?,;
Pan Arkadiusz Krupifrski p.owiedzia.l: ,,iiech pa'n zajrzy do toyroku Sqdu u, Llbl4gu, itfl,::_?:r!P,,i,f: 

!,6rv m1y.,i yyra.lie,.ie zuypis z' relestru gruntu nie jest iadnym
y:::::t^*^":::!r3ry,* 

? 
jakimkoluiek wtadaniu. stuiv tyrko d6 cet6zo geodezyjnych. lanrc mdwry o f'ragmencie dro,Si, 

.k!6ra. 
przebiega prr", *oj, gospodarshtio, ale"mliwig o

fragmencie. drogi, kt6ra jest od asfartu-drigi pouiiatozuej. sprmodzcig 6na lsst imotinigtl'a ma
kate goig drogi gminnei."
Radny - Pan Leszek Zakrzewski powiedzial: ,,skarga topryngra do Komisii Rezuizylnej.
Nie udzielili.my na niq jeszcze odpou,iedzi, ponieu,ai rrr'n,toirti^'o-i-iriiri, ,i'iilt r"



zgromadzeniu dokument6ut. Natomiast fakt pogryzienia dzieuczyny przez psy, to bym chyba

nie uiqzat z tq sprauq."
Pan Arkadiusz Krupiiski powiedzial:,, jest to uzasadnione, aby o tym potrriedzief,

ponieua2 zenrtolenie W6jta na prrechodzenie dotyczy drogi, ktira leiy poza terenem tei

gminy. W6jt dziezrtczynie m6ttti, 2e leiy ona na terenie tej gminy, a ona nie leiy."
Radny - Pan Leszek Zakrzewski powiedzial: ,,czy za fakt pogryzienia dzieckn przez psa

zostal Pan ukarany" ?

Pan Arkadiusz Krupifski powiedzial: ,,toczy sig postgpouanie. Jutro jest posiedrenie

S4du. Zostatem ukarany za to, 2e psy biegaty po posesii bez dozoru, a nie za pogryzienie. Nie
apelozoalem w tej spratrtie, dziezuczyna nie otrzymalaby odszkodowania z PZU, gdybym nie

zostat ukarnny, bo PZIJ zostrzymywalo sig z ztrylplata odszkodou,ania,"

Radny - Pan Leszek Zakrzewski powiedzial: ,,czyli ttysuua sig uniosek, 2e zo tej

sprazoie jest Pan dabroczyric4."

Soltys wsi Rybno - Pan Henry Wi6niewski zapytal:- &zy llszyscy mieszkaftcy, kt6rzy

zloiyli urniosek o wymiang plyty, czy wszyscy skorzystali?"

Sekretarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski powiedzial:,, ci, ktorzy ztoiyli wnioski

dostan7 dofinansoutanie na utylizacjg plyty azbestoutej" .

Radny - Pan Andrzej Kornacki zapytal: ,,czy zonioski, kt6re byly skladane do budzetu na

2014 roh u jaki spos1b bgd4 rozpatryzoane, czy bgdq odpozoiedzi na wnioski? "
Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz odpowiedziala ,,czy 7t) poprrednich latach

otrzymywaliScie odpowiedzi? Nie otrzymacie, bo nie ma takiego obouiqzku, Sq procedury

uchwalania bud2etu. Wnioski sq analizou,ane, tylka nie kieruje sig na nie odpoaiedzi, bo nie

ma obowiqzku. Co do oizoietlenia, to zuiycie spadto 70 Toyniku montaiu lamp

energooszc4dnych."
Radny - Pan Andrzej Kornacki powiedzial:,, jaka iest r62nica uymiany lamp z tych

,,drogich" na energooszczedne? Kiedy bgdziemy uktadat budiet my6lg, ie komisja bud2etu

trochg posiedzi i poprosi o zonioski, kt6re zrtplyngly i czy mstaly uzuzglgdnione'"

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz odpowiedziala i ,,na nastgpnq sesi( mo89

plredstautit.. . ."

Wigc{ wniosk6w i pytafl nie wniesiono.

Ad.7. Zamknigcie obrad.

o godzinie 10:15 - prowadzQcy obrady Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman - wobec

wyczerpania porz4dku obrad - zamknql obrady XXXV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno'

Na tym protok6l zakohczono.

Protokolowala
,JrnL

Ewa Soboczyriska

P new o $iczqcy Rady Gminy

7$\^'* ^'
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